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Dreigende kaalslag podiumkunsten door wegvallen landelijke 

subsidies 

 

Geacht College, 
 

Deze week heeft het Fonds Podiumkunsten de nieuwe besluiten voor meerjarige subsidies 

2021-2024 gepubliceerd. Hieruit bleek dat Theater Gnaffel de komende vier jaar geen 

meerjarige subsidie meer ontvangt. Theater Gnaffel dat al jaren toonaangevend is op gebied 

van het maken van hoog kwalitatief poppentheater en geldt als een icoon voor onze stad, wordt 

hierdoor bedreigd in haar bestaan. Daarnaast ontving ook Ten Producties, bekend van onder 

meer de jeugdvoorstelling ‘Boy’s Don’t Cry’ geen toekenning.  

 

Het Fonds Podiumkunsten kon slechts aan 39% van de aanvragen voldoen, mede doordat een 

deel van het budget in 2021 wordt overgeheveld naar de Basisinfrastructuur (BIS).  

Eerder dit jaar werd al bekend dat theatergezelschappen Gnaffel en Kasko uit Zwolle niet zijn 

verkozen tot BIS-instelling, waardoor ook hierdoor geen financiële middelen voor 

podiumkunsten naar onze stad (en regio) kwamen.  

 

Bij de toekenning van de subsidies van Fonds Podiumkunsten hebben geen van de 11 

aanvragen uit het oosten van het land subsidie ontvangen. Maar liefst 86% van het beschikbare 

geld gaat naar de Randstad. Dit betekent mogelijk dat er een kaalslag dreigt van de 

ontwikkeling van podiumkunsten in Zwolle en omgeving en in alle andere regio’s buiten de 

Randstad. Dit is in strijd met eerdere adviezen van de Raad van Cultuur en de wens van de 

minister van OCW om de subsidies ook in te zetten voor een meer regionale spreiding.  

GroenLinks vindt dit geen wenselijke ontwikkeling en maakt zich grote zorgen over de toekomst 

van de podiumkunsten in stad en stelt daarom de volgende vragen:  

 

Vragen 

 

1. Is de wethouder het met GroenLinks eens dat gezelschappen zoals Theater Gnaffel en 

Kasko tot de basisstructuur behoren van de Zwolse podiumkunsten en daarmee 

behouden moeten worden voor onze stad?  

2. Zo ja, wat kan de wethouder doen om gezelschappen de komende tijd te ondersteunen?  

3. Is de wethouder het met GroenLinks eens dat er landelijk veel te weinig geld 

beschikbaar is in deze moeilijke tijden voor podiumkunsten?  

4. Is de wethouder bereid om hiervoor een stevige lobby te voeren richting rijk om meer 

landelijk geld beschikbaar te maken voor cultuur, waarbij een eerlijke regionale 

spreiding van landelijke subsidies tot de belangrijkste criteria toe te voegen bij de 

toekenning van deze subsidies, om zo de ver-Randstadisering van de culturele sector 

een halt toe te roepen?  

5. Zo ja, wat gaat de wethouder doen om deze lobby op gang te brengen en/of te 

ondersteunen? 

 

Namens de fractie van GroenLinks, 

 

Patrick Pelman 


